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وضعیت تیرانداز المپیکی، این هفته قطعی می شود

 رستمیان: شاید تنها 
به اردوی هانوفر بروم

گروه بهمن قهرمان 
لیگ برتر بسکتبال 

بانوان شد
در دیـــدار پنجـــم فینـــال لیـــگ 
برتـــر بســـکتبال بانـــوان تیم هـــای 
مهرســـان و گروه بهمن از ســـاعت 
14:56 روز گذشـــته )شـــنبه( در 
ســـالن زنده یاد محمود محشـــون 
بـــه مصاف هم رفتنـــد که در پایان 
تیـــم بهمن با نتیجـــه 74 بر 45 به 

پیروزی رســـید.
بـــه ایـــن ترتیـــب گـــروه بهمـــن در 
مجمـــوع پنـــج دیـــدار برنده شـــد 
و بـــه عنـــوان قهرمانـــی بیســـت  و 
یکمین دوره لیگ برتر بســـکتبال 

بانـــوان رســـید.
نتایج چهـــار دیدار قبلی دو تیم به 

شرح زیر است:
گروه بهمن 74 - مهرسان 63
مهرسان 74 - گروه بهمن 67
مهرسان 72 - گروه بهمن 65
گروه بهمن 61 - مهرسان 55

 

ژاپن مانع  قهرمانی 
جوانان واترپلو شد

جوانان واترپلو با شکست مقابل 
ژاپن در فینال مسابقات قهرمانی 
جوانـــان آســـیا، مـــدال نقره آســـیا 

را گرفتند.
نـــی  پلـــو قهرما تر بقات وا مســـا
جوانـــان آســـیا در حالـــی دیـــروز با 
برگـــزاری فینـــال بـــه پایان رســـید 
کـــه تیـــم ملـــی کشـــورمان کـــه در 
مرحلـــه نیمـــه نهایـــی توانســـته 
بـــود تیـــم قدرتمنـــد چیـــن را بـــا 
شکســـت   5 بـــر   7 نتیجـــه 
 دهـــد، مقابـــل ژاپـــن شکســـت 

خورد.
کوارتـــر اول ایـــن بـــازی بـــا نتیجـــه 
5-5 بـــا نتیجـــه مســـاوی بـــه پایان 
رســـید و در کوارتـــر دوم هـــم 
شـــاهد یک بـــازی پایاپـــای بودیم 
 کـــه بـــا نتیجـــه 5-4 بـــه نفـــع ژاپن 

پایان یافت. 
کوارتـــر ســـوم هـــم ورزشـــکاران 
ایرانی دســـت از تلاش برنداشتند 
و بـــاز هـــم نتیجه را 3-3 مســـاوی 
کردنـــد امـــا در کوارتـــر آخـــر تیـــم 
ژاپـــن موفق شـــد نتیجـــه را 4-1 به 
نفع خود به پایان برســـاند و نهایتاً 
تیـــم ملی ژاپن با نتیجـــه 17 بر 13 
قهرمـــان ایـــن دوره از مســـابقات 
ی  ئیســـت ها پلو تر ا و و  شـــد 
 جـــوان ایـــران نیـــز بـــه مـــدال نقره 

رسیدند.
 

وعده جدید باشگاه 
ذوب آهن به پولادمردان

پرداخت معوقه 
وزنه برداران قبل از 

پایان سال
در حالـــی کـــه باشـــگاه ذوب آهـــن 
هنـــوز مطالبـــات وزنه بـــرداران را 
پرداخـــت نکرده و همین موضوع 
هـــم باعـــث ناراحتـــی آنهـــا شـــده، 
ایـــن باشـــگاه وعـــده پرداخـــت 
مطالبـــات ورزشـــکاران در هفتـــه 
 جاری و قبل از پایان ســـال را داده 

است.
تیـــم ملـــی وزنه بـــرداری ذوب آهن 
در لیـــگ برتـــر امســـال عنـــوان 
ورد  نـــی را بـــه دســـت آ قهرما
و بـــا وجـــود اینکـــه چندیـــن مـــاه 
بقات  یـــن مســـا ا ری  برگـــزا ز  ا
گذشـــته اســـت اما باشـــگاه هنوز 
طلـــب وزنه بـــرداران و اعضـــای 
 کادر فنـــی را پرداخـــت نکـــرده 

است. 
بـــا این حـــال بـــا پیگیـــری اعضای 
کادر فنـــی تیـــم وزنه بـــرداری قـــرار 
اســـت مطالبـــات وزنه بـــرداران در 
هفته جـــاری و قبل از پایان ســـال 
1402 به حســـاب آنها واریز شـــود. 
ایـــن در حالـــی اســـت کـــه تنهـــا 
وزنه بـــرداران از ایـــن وضعیـــت 

ناراضـــی نیســـتند. 
بلکـــه برخـــی رشـــته های ورزشـــی 
دیگـــر مثـــل دوومیدانـــی کاران 
کـــه در لیـــگ امســـال بـــرای تیـــم 
ذوب آهـــن بـــه میـــدان رفتند هم 
از پرداخـــت عـــدم مطالبات شـــان 

گلایـــه دارنـــد.

 zخبر

قرارداد من با تیم 
آلمانی برای یک فصل 

بود که مسابقات 
بوندس لیگای آلمان 

هم تمام شده است. 
البته من تنها یک بار 

به آلمان رفتم، همان 
دفعه ای که قرارداد 
امضا کردم. در واقع 

به خاطر اینکه امسال 
خیلی درگیر مسابقه 

قهرمانی جهان و آسیا 
بودم، فرصت نکردم 
تا برای مسابقه با تیم 
باشگاهی جدیدم به 

آلمان بروم. باشگاهم 
پیشنهاد داده تا برای 

سال آینده هم با آنها 
باشم

اگرچه شاید ویترین فدراسیون کبدی ایران در 
سال 1402، با کسب کرسی های دهان پرکن و 
باکلاس بین المللی مثل ریاست کنفدراسیون 
قاره آسیا و نیز تعدادی کرسی های جهانی در 
هیأت رئیسه بین المللی این مجموعه از دید 
عموم، خوب و خوش آب و رنگ و باشکوه 
به نظر می رسد اما وقتی درون این مجموع 
و ساختار داخلی کبدی را رصد می کنیم، 
درمی یابیم که این فدراسیون شاید از لحاظ 
نفوذ بین المللی و کسب کرسی هایی برای 
اشخاص خاص، موفق بودند اما در بخش 
داخلی و برنامه ریزی برای داشتن مسابقاتی 
ایده آل )قهرمانی کشور، لیگ، میزبانی از 
تورنمنت های بین المللی و...( در سراسر کشور 
بسیار ضعیف عمل کرده و اصلاً نتوانستند 
آنطوری که از آنها انتظار می رود عملکردی 
مطابق با متر و معیارهای بین المللی که در 
این رشته مطرح می شود داشته باشند. 
ضعف داخلی کبدی را می توان به وضوح 
در انعکاس اخبار داخلی و فضاهای بسیار 
ضعیف رسانه ای و خبری این فدراسیون رویت 
کرد و دریافت که هرچه مسئولان فدراسیون 
کبدی بابت کسب کرسی بین المللی خوب 
کار کردند، در داخل عملکرد ضعیفی داشته 

و نتوانستند نمره قبولی کسب کنند.
 

موفق در خارج، ضعیف در داخل!
سال 1402، اگر چه برای کبدی ایران در عرصه  
بین المللی، سال نسبتاً خوبی بود اما در بخش 
داخلی و مسابقات مختلف کشوری و لیگ این 
فدراسیون حرفی برای گفتن نداشت و مثل 
سایر فدراسیون های ورزشی، برنامه ریزی 
مدونی ارائه نداده بود! فدراسیون کبدی یکی 
از فدراسیون هایی است که در سال های اخیر 
موفق شده مدال های خوبی برای ورزش ایران 
کسب کند اما اغلب مواقع در رقابت رودررو با 
کبدی کاران حرفه ای و کاربلد هندوستان مثل 
همین بازی های آسیایی هانگژوی چین، ناکام 
زمین مسابقه را در هر دو بخش مردان و زنان 
ترک کرده و حرفی مقابل هندی ها برای گفتن 
ندارد. شاید نقطه امید ما برای اینکه بتوانیم 
از نفوذ بین المللی خود برای عبور از هندی ها 
استفاده کنیم، ریاست عباس اورسجی در 
کنفدراسیون آسیا و عضویت او در فدراسیون 
جهانی این رشته ورزشی بود، که آن هم تا 
به امروز خیلی به کار ما نیامده است، چون 
هندی ها اجازه اعمال نفوذ را به ما ندادند 
و نهایتاً همچنان در آسیا و دنیا یکه تازی 
می کنند. نکته مهم و تعجب برانگیز دیگر در 
مجموعه کبدی ایران، مشخص نبودن تقویم 

مسابقات داخلی و بی برنامگی این مجموعه 
است که موجب شده خیلی نتوانیم روی 
برگزاری مسابقات داخلی این رشته ورزشی 
در رده های سنی مختلف چه در مسابقات 
قهرمانی کشور و چه در لیگ این رشته حساب 
باز کرده و زمانبندی دقیقی داشته باشیم. این 
ضعف محسوس را می توان در کمیته های 
مختلف فدراسیون کبدی دید و دریافت. 
شاید کبدی ایران با داشتن کرسی های 
مهم بین المللی اینطور به نظر برسد که باید 
شرایط خوبی از لحاظ برنامه ریزی، زمابندی 
و ساختار استاندارد و اصولی داشته باشد اما 
شواهد و ظواهر امر به هیچ وجه این را تأیید 
نمی کند. زیرا اگرچه مسابقاتی به اسم لیگ 
یا قهرمانی کشور در این مجموعه هرازگاهی 
برگزار می شود اما این رقابت ها و انعکاس 
آن به قدری ضعیف، ابتدایی و غیرحرفه ای 
است که اصلاً نمی توان باور کرد یک چنین 
مجموعه ای در عرصه بین المللی اینطور 
موفق شده به نتایج و افتخارات قابل قبولی 

دست پیدا کند.

پست های بین المللی به چه درد 
کبدی می خورد؟

تفاق های جالب توجهی  ز ا یکی دیگر ا
که مدتی است تنها در رشته کبدی و در 
عرصه های مختلف بین المللی شاهدش 
هستیم، کسب کرسی های بین المللی اسم 
و رسم دار و دهان پرکنی مثل کرسی ریاست 
کنفدراسیون آسیا، نایب رئیسی فدراسیون 
جهانی و کرسی هایی شبیه به این است. 
کرسی هایی که در سایر فدراسیون های 
ورزشی قطعاً صندلی ها و پست هایی مهم 
به شمار می رود و داشتن آن قطعاً می تواند 
برای تیم های ملی آن رشته و مراودات 
بین المللی بسیار مؤثر و مفید باشد اما 
به طور مثال در فینال بازی های آسیایی 
هانگژو یا برخی موارد مشابه دیگر به عینه 
دیدیم که داشتن این کرسی ها حتی اینقدر 
به درد ما نخورد که بتوانیم از حقمان بابت 
قضاوت های ناعادلانه دفاع کنیم! بنابراین 
سؤال از مسئولان فدراسیون کبدی این 
است که حقیقتاً داشتن کرسی که نمی تواند 
باعث احقاق حق ما در تورنمنت های مهم و 
زمان های سرنوشت ساز شود، بجز مصارف 
شخصی به چه درد کبدی می خورد؟ ما در 
برخی فدراسیون های ورزشی سابق بر این 
صاحب یک چنین کرسی هایی بودیم اما 
توانستیم از آنها برای گرفتن میزبانی های 
مهم بین المللی یا احقاق حق ورزشکارانمان 
و مواردی شبیه به این استفاده بهینه کنیم 
ولی در کبدی خیلی این موضوع را ندیدیم 
چون هندی ها که به نوعی گربه سیاه ما در 
آسیا و دنیای کبدی هستند، دقیقاً نقطه 
مقابل ما قرار داشته و از شرایط ویژه خود در 
این رشته به نحو مطلوب استفاده می کنند.

نیاز»کبدی« به تحول اساسی در ساختار ضعیف داخلی

 ویتریـــــــــــن شیــــک 
با کرسی های بی اثر

هانیـــه رســـتمیان بـــا اینکـــه لژیونر شـــد اما یک 
مســـابقه هم بـــرای تیـــم آلمانی انجام نـــداد؛ به 
خاطر تداخل مســـابقه های تیم ملی با مسابقه 
باشگاهی اش. تیرانداز المپیکی تپانچه هرچند 
مســـابقه نـــداد اما ســـاح جدیـــدش را از آلمان 
آورد تـــا خیالـــش بـــرای المپیـــک پاریـــس راحت 
باشـــد. او هم مثل بقیه تیراندازان منتظر است 
تـــا ویزای جدیـــدش برســـد تـــا در اردوی هانوفر 
جـــدی تمرین کند. حتـــی اگر تنهـــا ویزایش هم 

بیایـــد می رود.

تو امسال برای تیم آلمانی ات هم مسابقه 
دادی؟

قـــرارداد من با تیـــم آلمانی برای یـــک فصل بود 
کـــه مســـابقات بوندس لیـــگای آلمان هـــم تمام 
شـــده اســـت. البته مـــن تنها یـــک بار بـــه آلمان 
رفتـــم، همان دفعـــه ای که قـــرارداد امضا کردم. 
در واقـــع بـــه خاطر اینکه امســـال خیلـــی درگیر 
مســـابقه قهرمانی جهان و آســـیا بـــودم، فرصت 
نکـــردم تـــا بـــرای مســـابقه بـــا تیـــم باشـــگاهی 
جدیـــدم بـــه آلمان بـــروم. باشـــگاهم پیشـــنهاد 

داده تـــا بـــرای ســـال آینده هـــم با آنها باشـــم.
مسابقه باشگاهی آلمان قبل از المپیک 
شروع می شود که برای تو حکم تدارکاتی 

داشته باشد؟
نه. مســـابقه های آلمان مهرماه شروع می شود 
کـــه دقیقـــاً بعد از المپیک اســـت. البتـــه ما قبل 
از المپیـــک دو، ســـه مســـابقه داریـــم کـــه در آن 

خودمـــان را محـــک می زنیم.
در تیم آلمانی به تو کمک می کرد؟

امکانـــات باشـــگاهم خیلـــی خـــوب بـــود اما من 
بـــرای تمریـــن آنجا نبـــودم. در واقع شـــرایط ما با 
بقیـــه تیم هـــا فرق می کنـــد و اینطور نیســـت که 
مـــا هم مثل بقیه ورزشـــکاران، قبل از مســـابقه 
کنـــار هم تمریـــن کنیم. قرار بود مـــن فقط برای 
مســـابقه بـــه آلمـــان بـــروم. قـــرار بـــود مســـابقه 
دورتمونـــد کـــه تیـــم می رفـــت، مـــن هم بـــا تیم 
بـــروم. مـــن نیـــاز دارم تا تجهیزاتم به روز شـــود و 
این ســـفر کمک می کند تا ســـلاحم به روز شـــود 
و با فشـــنگ تســـت شـــده تمرین کنم. در واقع 
ســـفر بـــه آلمان بهتریـــن فرصت اســـت، نه تنها 

بـــرای مـــن که بـــرای همه بچه هاســـت.
سلاح جدیدت را هم در سفر به آلمان 

گرفتی؟
دقیقـــاً. من برای اینکه ســـلاح جدیـــدم را بگیرم 
بایـــد به آلمـــان می رفتم تا برای المپیک دســـتم 
خالـــی نباشـــد اما بـــا پیشـــنهاد تیمـــم، زودتر به 
آلمـــان رفتـــم و ســـلاح جدیـــدم را خریـــدم. مـــن 
ترجیـــح دادم زودتـــر به آلمـــان بروم و تـــا اردوی 

هانوفـــر صبـــر نکنم.
استوری که برایش گذاشته بودی، انگار 

خیلی ذوق داشتی.
من خیلـــی وقت بود ســـفارش داده بودم، البته 
بیشـــتر بابت رنگ آبی و زردش سفارشـــی شـــد، 
وگرنه مدل همان ســـلاح قبلی ام اســـت و تغییر 

آنچنانـــی ندارد که ســـخت به آن عـــادت کنم.
پس تو، مثل بچه ها مشکل ویزا نداری.

مـــن ویزایـــم تـــا آخـــر بهمن مـــاه بـــود و دوبـــاره 
درخواســـت داده ام و البتـــه کـــه مـــن نیـــز همان 
مشـــکل بچه هـــا را دارم. شـــاید بـــه خاطـــر دو 
دعوتنامـــه ای کـــه دارم وضعیتم مثـــل بقیه حاد 

نباشـــد و ویزایـــم بیایـــد.
یعنی حتی اگر ویزای تیم برای اردوی هانوفر 

نیاید تو تنها می روی ؟
مـــن بـــا مربـــی ام صحبـــت کـــرده ام و کمیتـــه 
هـــم حمایـــت می کنـــد کـــه طولانی مـــدت در 
اردوی هانوفـــر بمانـــم و در شـــرایط اســـتاندارد 
تمریـــن کنـــم. البته همه چیز ایـــن هفته قطعی 

می شـــود.
تمرین بدون مربی سخت نیست؟

مـــن بـــا نصـــر اصفهانـــی صحبـــت کـــرده ام، او 
هـــم تقریبـــاً راضی بـــود، اگر ایـــن اتفـــاق بیفتد، 
برنامـــه می گیـــرم و با او هـــم در ارتباط هســـتم. 
بـــه هر حـــال آنجـــا شـــرایط تمرین خوب اســـت 
و می توانـــم بهتـــر تیـــر بزنم تـــا برای جـــام جهانی 

برزیـــل و باکـــو آماده شـــوم.
اردوهای ایران چطور بود؟

اردوهـــا خـــوب بود و بیشـــتر تمرکز تیـــم ملی به 
خاطـــر رکوردگیـــری روی تپانچـــه 10 متر بود، چرا 
کـــه بایـــد بـــرای انتخابی المپیـــک برزیـــل آماده 
شـــویم و ترکیـــب تیـــم باید مشـــخص می شـــد. 
بـــه جـــز رکوردگیـــری، مســـابقات آزاد و لیگ هم 
داشـــتیم. نفـــرات مشـــخص شـــد کـــه مـــن هم 
بـــا اولـــی در رکوردگیـــری جـــزو مســـافران برزیل 
هســـتم. حـــالا بـــا خیـــال راحـــت از ایـــن هفتـــه 
تمریـــن تپانچـــه 25 متـــر انجام می دهـــم. البته 
چـــون ویزا نداریم فعلاً نمی توانـــم از برنامه های 

قطعـــی ام بگویم.
با شرایط خوبی که داریم به مدال المپیک 

هم فکر می کنی؟
من همه تلاشـــم را می کنم، امیدوارم این مدت 

رکوردهـــای خوبی بزنم و در اردوهای 
آینـــده رکوردهایـــم را تثبیـــت 

کنـــم و در دو مســـابقه باکـــو 
و برزیل فینالیســـت شوم 
و تجربـــه ام در 10 متـــر 

بیشـــتر شود.

 zگزارش

مهری رنجبر
روزنامه نگار
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آتنا کیاشمشکی

کیاشمشکی برنز اسکی آلپاین را بر گردن انداخت

نماینده بانوان ایران موفق شد در رقابت های مارپیچ بزرگ آلپاین قهرمانی 
جوانان آسیا در جایگاه سوم قرار بگیرد.

رقابت های اســکی آلپاین قهرمانی جوانان آســیا در حالی از دیروز در رشــته 
مارپیــچ بــزرگ بــه میزبانی چین شــروع شــد کــه آتنا کیاشمشــکی موفق به 
کســب مــدال برنــز شــد. نماینــده کــره جنوبی در ایــن بخش قهرمان شــد و 

اســکی باز چیــن در رده دوم قــرار گرفت.

آندره آ گاردینی:

پشت پرده عدم توافق با فدراسیون والیبال ایران

سرپرســت فدراســیون والیبــال اعــلام کــرده بــود آنــدره آ گاردینــی هــم جزو 
مربیــان مدنظــر این فدراســیون بود امــا در نهایت جولیانــی و پائز به عنوان 
گزینه های هدایت تیم ملی انتخاب شــدند. شــنیده می شــود درخواســت 
مالــی ایــن مربــی آنقــدر ســنگین بــود کــه مذاکــرات حتــی بــه چانه زنــی هم 
نرســید. قبــول پیشــنهاد مالــی گاردینــی از ســوی فدراســیون والیبــال، 

می توانســت او را گرانقیمت تریــن مربــی جهــان کنــد.

هادی وفایی پور

خط و نشان برای یزدانی با طلای یاشاردوغو

هــادی  وفایی پــور بــا کســب مــدال طــلا در مســابقات کشــتی آزاد جــام 
یاشــاردوغو بــرای حســن یزدانــی خــط و نشــان کشــید. در فینــال وزن 86 
کیلوگــرم مســابقات کشــتی آزاد جــام یاشــاردوغو در کمتــر از 3 دقیقــه بــا 
ضربــه فنــی کشــتی گیر مغولســتانی را شکســت داد. هــادی وفایی پــور بــا 
غلبــه بــر عیســی گالیف از قزاقســتان و یودایی تاکاهاشــی از ژاپــن، در نیمه 
نهایی با برتری مقابل اســوم شــولیدزه از گرجســتان به فینال رســیده بود.

 zگزارش

رضا عباسپور
روزنامه نگار


